
臺北醫學大學棒球隊係於北醫創校後不久即成立的元老級球類代表隊，在當時與文化學院、政治大學與台灣大
學，均是台北市少數的大專學生棒球校隊。最後的參賽紀錄停留在民國六十七年的第十四屆中華盃棒球賽，其後
則因故解。民國九十年九月，在北醫升格並改名大學的喜悅之中，一群熱愛棒球的同學重新組成「台北醫學大學
棒球隊」，以大專盃硬式棒球賽為主要奮鬥目標。首任隊長為當時醫學系五年級的謝元貴同學。球隊成立之初相
當艱辛，幸虧有球員對棒球的熱愛，才讓球隊繼續成長。
同年的十一月，新成立的「台北醫學大學棒球隊」第一次參加大專盃棒球比賽，因甫成軍兩個月，戰績一勝四

敗名列第五名，未能晉級決賽，但在此次大專盃中獲得隊史上首勝(民國九十年十二月二日對中國海專)，意義非
凡。民國九十一年，球隊曾短暫邀請曾為國家隊教練的林高義教練蒞臨指導。有感於學生球隊對專業訓練與棒球
相關的社會資源的需求與不足，同年十月，邀請現任生醫材料暨工程研究所教授的黃豪銘老師擔任棒球隊之指導
老師及教練，黃豪銘老師曾為文化乙組棒球隊創隊元老之一，黃老師的加入讓隊員的棒球觀念更上一層樓，並改
善了球隊的訓練設備與校外練習及比賽的球場問題。
民國九十二年七月，校方同意棒球隊正式成為校隊。該年度的大專盃，雖然最後以一和五敗收場，但是內容相

當精釆，比起前二年有長足的進步。特別是在十一月二十二日鄒政家同學擊出隊史上在大專盃的第一支全壘打，
同場比賽陳泓儒同學也擊出第二支全壘打，逼和宜蘭大學，堪稱經典的一役。
民國九十三年時球隊邀請當時為文化大學甲組棒球隊隊員陳智弘(現為中信兄弟職業棒球隊教練)擔任客座教練。

該學年度的大專盃是北醫棒球隊第一次在大專盃中進入全國複賽。
民國九十五年於全國總統盃棒球錦標賽中打敗真理大學、台灣大學等勁旅，獲得全國第三名，值得一提的是林

源豐同學在此次總統盃中獲得投手獎，成為北醫棒球隊第一位獲得全國賽個人獎的球員。該年的大專盃也成功闖
入複賽。
民國九十六年，北醫棒球隊代表本校與中國醫藥大學及高雄醫藥大學舉辦第一屆的醫大盃棒球賽，該年度便以

全勝戰績奪冠，堪稱不負校譽。且在九十七年與九十八年，北醫在這個三個私醫大學聯合舉辦的棒球賽中獲得三
連冠，成為醫學大學中的棒球強權。

近年來，北醫棒球隊由前雅典奧運銀牌國手白昆弘教練以及黃豪銘老師協力領隊，在大專盃賽事中屢屢闖入
複賽、在私醫大學聯合舉辦的棒球賽中也創下佳績。多年來，台北醫學大學棒球校代表隊提供熱愛棒球的台北醫
學大學學生一個抒發壓力、鍛鍊身體、促進健康以及為校爭光的管道。也希望能夠將棒球的樂趣推廣給本校學生。
在經歷各屆學生經營、參與，以及校隊指導老師的努力之下，期許台北醫學大學棒球校代表隊能夠持續發展，在
各項比賽中代表學校繼續取得佳績。

北醫棒球隊於近幾年皆在大專盃取得不錯的成績，幾乎每年都晉級全國複賽。對於球隊未來
的發展當然是更進一步，以全國十六強為目標邁進。另外，不只球隊上成績的進步，我們更
期許每一個球員能從棒球運動中學習到負責任、榮譽心以及耐挫力。最後，送上教練對我們
的期許---一球在手，江山我有。

TMU baseball team has reached excellent achievements in recent years in UBL, heading 

into playoffs almost every year. Concentrating on our team’s future and development, we 

all strive further for much more bigger goal—heading into the round of sixteen. What’s 

more, not only hard making huge process in skills at baseball are we in want of, but we 

also expect all players to learn one’s responsibility, a sense of honor, and perseverance 

from baseball. At last, I want to quote our coach to encourage ourselves, ‘’with one ball in 

hand, I’m gonna win the games’’. 

隊長Captain 陳俊宏 CHEN,CHUN-HUNG／副隊長Vice Captain 洪羽勳 HUNG,YU-HSUN, 王仁瑜WANG,JEN-YU 
球員Team Members 林子傑 LIN,TZU-CHIEH, 孫健庭 SUN,CHIEN-TING, 吳浩銘WU,HAO-MING, 楊盛傑
YANG,SHENG-CHIEH, 唐翊智 TANG,YI-CHIH, 王泰允WANG,TAI-YUN, 梁詠竣 LIANG, YUNG-CHUN, 陳奕安 CHEN,YI-
AN, 吳佳洋WU,CHIA-YANG, 陳冠仰 CHEN,KUAN-YANG, 張家明 CHANG,CHIA-MING, 王睿安WANG,JUI-AN, 許榕岑
HSU,JUNG-TSEN, 陳澔廷 CHEN,HAO-TING, 利彥承 LI,YEN-CHENG, 黃帷喆 HUANG,WEI-CHE, 謝沅任 HSIEH,YUAN-
REN, 伍柏翰WU,BOR-HAN
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大專盃：
民國93-95年：晉級複賽
民國97-99年：晉級複賽
民國102年：晉級複賽
民國104-105年：晉級複賽
民國107-109年：晉級複賽

The Taipei Medical University baseball team is an old ball team established shortly after the school was 

established, which were the few college baseball teams in Taipei City.

This team was disbanded for some reasons after about  ten years. In the 90s of the Republic of China, a group 

of students who love baseball reorganized the "Taipei Medical University Baseball Team" ,striving for the 

college cup as the main goal. The first team leader was Xie,Yuan-gu.(謝元貴) 

In November of the same year, the newly established "Taipei Medical University Baseball Team" 

participated in the college cup baseball game for the first time. But after less than two months into the army, 

the record of one win and four defeats ranked fifth and failed to advance to the finals. However, TMU baseball 

team won the first victory in the history of the team in the college cup,  which is great significance. Under the 

Mr. Chen’s and Mr. Huang ‘s teaching and training, TMU baseball team beat Aletheia University, National 

Taiwan University, and so forth in the national baseball game, President’s Cup in 2006, and won third place. 

What is worth saying is that one of our team member, Yuan-Feng Lin, got Pitcher’s Award in this game, 

becoming the first one in TMU baseball team receiving personal award in national games. In 2006 University 

Baseball Game, TMU baseball team advanced the rematch again.

In May, 2007, TMU baseball team won the championship in Medical University’s Cup baseball inviting 

games. In 2008 and 2009, TMU baseball team won a 3-Peat in Medical University’s Cup, becoming a baseball 

power of medical universities  In recent years, TMU Baseball Team has been led by the former Athens Olympic 

silver medalist coach Bai Kun-Hong and teacher Huang Hao-Ming. We has gradually made progress and often 

broke into semifinals in University Baseball Cup. And in the baseball game jointly organized by the Medical 

University, we also achieved good results. In these years, the TMU baseball team has provided a channel for 

Taipei Medical University students who love baseball to relieve stress, exercise, promote health, and win glory 

for the school. We also hope to promote the enjoyment of baseball to our students. Through the efforts of 

various student management and participation, as well as the efforts of the school team instructors, the Taipei 

Medical University baseball team is expected to continue to develop and continue to achieve good results on 

behalf of the school in various competitions.

總統盃：
民國95年：全國第三名

醫大盃：
民國96-98年：三連霸
民國107年：亞軍
民國108年：冠軍
民國109年：亞軍


